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Niki Konomi (S) 
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Paragraf §§1-4, §§6-16 
 

Sekreterare Marie Norrberg 
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§ 1 
Val av justerare och tid för justering av dagens protokoll  

Beslut  
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Mikael Peterson (C) att 
tillsammans med ordföranden Johan Heinonen (S) justera dagens 
protokoll. 
  
Justering sker tisdagen den 19 december 2023. 
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§ 2 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
idrottsförvaltningen  
Inga delegationsbeslut fanns anmälda till dagens sammanträde. 
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§ 3 
Anmälningsärenden  

Beslut  
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) lämnar 
särskilt uttalande enligt följande på ärende 3C: 

  

Att utöver förvaltningens svar tillägga: 

  

Att projektet att göra om den tidigare gruspisten till en betongpist har 
skett inom tidsplan och dessutom till en lägre slutkostnad än planerat 
är självfallet glädjande.  

  

Men att skridsko- och bandyhallen från första början behövde göras 
om efter bara drygt ett år väcker emellertid vissa frågetecken och 
möjligheter att lära inför framtiden. De återkommande problemen med 
iskvaliteten med något så grundläggande som att frysa en jämntjock 
is, borde ha kunnat förutses bättre.  

  

Det är helt klart att alla hade vunnit på om man satsat på kvalitet från 
början. Stockholms skattebetalare förstås men framförallt isidrotterna 
och bandyn i synnerhet som lidit hårt under tiden för upprustning. 

  

Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) lämnar 
särskilt uttalande enligt följande på ärende 3D: 

 Att utöver förvaltningens svar tillägga: 

  

Den nya kastburen hade en hel del brister som Friidrottsförbundets 
kontrollant har påpekat – information om detta har åtgärdats har inte 
kommunicerats. 

  

Hoppansatsen på upploppet uppfyller inte det jämnhetskrav som ställs 
på en ansatsbana, det innebär att man INTE kan genomföra 
mästerskapstävlingar där. Man har inte fått någon information om 
åtgärder. 
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Det är också en hel del asfalteringsarbete som återstår, man tror att 
dessa ska åtgärdas först 2024 men detta är lite oklart. 

  

Hopplådor till längd/tresteg saknas, eller informationen om var dessa 
skulle finnas har inte gått fram. 

  

Vår önskan är att förvaltningen återrapporterar till nämnden och 
föreningarna på plats status och eventuella handlingsplaner på 
ovanstående punkter. 
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§ 4 
Idrottsnämndens sammanträdestider för 2024  
IDF 2023/2694 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden fastställer sammanträdesdatum för 2024 i enlighet 
med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1386448 (Godkänd - R 1) Idrottsnämndens 
sammanträdestider för 2024 
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§ 6 
Riktlinjer för direktupphandling idrottsförvaltningen  
IDF 2023/2739 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden fastställer reviderade riktlinjer för 
direktupphandling i enlighet med förvaltningens 
tjänstutlåtande. 

2. Idrottsnämnden godkänner att förvaltningschef beslutar om 
mindre ändringar i riktlinjer för direktupphandling. 

 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1398310 (Godkänd - R 1) Reviderade riktlinjer för 
direktupphandling 

 1398119 Bilaga - Riktlinjer för direktupphandling 
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§ 7 
Stöd till Mossen Hockey AB  
IDF 2023/2763 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden beviljar ett stöd som kompenserar 
Mossen Hockey AB (556629-5647) för införandet av nolltaxa året 
runt enligt vad som anges i förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Framlagda förslag till beslut  
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Jäv 
Hanna Wistrand (L) har på grund av jäv inte deltagit i eller varit 
närvarande vid beslutet. 
 
Handlingar i ärendet 

 1398158 (Godkänd - R 1) Stöd till Mossen Hockey AB 
 1398147 Bilaga - Ansökan om särskild insats 
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§ 8 
Ny sim- och idrottshall på Årstafältet, Östberga 1:6 samt 
del av Årsta 1:1  
IDF 2021/257 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden godkänner projektdirektivet. 
2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 

fastighetsnämnden beställa framtagande av handlingar för 
ny sim- och idrottshall på Årstafältet som underlag för 
kommande inriktningsbeslut, till en utredningsutgift upp till 
45 mnkr. 

 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Johan Heinonen m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP), Mikael Peterson (C), Hanna 
Wistrand (L) och Leif Söderström (SD) föreslår (se 
beslutet). 

2. Mikael Sundin (M) föreslår: 
  

1. Att delvis godkänna idrottsförvaltningens förslag till beslut. 
2. Att projektdirektivet kompletteras med att tre olika 

omfattningar för projektet ska utredas inför kommande 
inriktningsbeslut. 

3. Att därutöver anföra: 
  
Sim- och idrottshallen ingår i etapp 6 av detaljplaneringen för 
Årstafältet. En volymskiss är framtagen i tidigt skede och ett 
samarbetsavtal ska tecknas mellan exploateringskontoret och 
fastighetskontoret. Under kommande utredningsarbete ska 
underlag tas fram till detaljplanearbetet samt en programhandling 
för idrottsanläggningen. Vi konstaterar att fastighetskontoret 
bedömer att den totala utgiften för projektet väsentligt kommer att 
överstiga 300 mnkr och att projektets ekonomiska konsekvenser 
för fastighetsnämnden och idrottsnämnden blir stora.  
  
Staden har begränsade ekonomiska resurser och som politiker 
behöver vi alltid göra hårda prioriteringar, inte minst när det gäller 
investeringar. Sedan valet 2022 har vi dock sett hur ett flertal 
omfattande investeringsprojekt har fördyrats, antingen från 
inriktningsbeslut till genomförandebeslut eller genom ett reviderat 
beslut. Vi har kontinuerligt krävt att berörda nämnder och 
bolagsstyrelser ska ges möjlighet till ökad politisk styrning, inte 
minst med bäring på de ekonomiska aspekterna.  
  
För att kunna göra det på ett adekvat sätt behövs ett relevant och 
sakkunnigt underlag att basera besluten på. I syfte att stärka den 
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politiska styrningen ser vi det därför som nödvändigt att 
idrottsförvaltningen och fastighetskontoret, inför kommande 
inriktningsbeslut, föreslår ett antal olika omfattningar på projektet, 
med tillhörande investeringsvolymer. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Mikael Sundin (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Centerpartiet och Liberalerna är så klart väldigt positiva till att en ny 
sim- och idrottshall planeras på Årstafältet. Varje idrottsanläggning 
är ett tillskott ger möjlighet till att fler barn i vår stad kan idrotta och 
hålla på det man älskar.  
  
Vi vill att de idrottsföreningar och förbund som kommer finnas 
representerat på idrottsanläggningen är med och tar fram 
verksamhets- och funktionella lösningar i såväl simhallens och 
idrottshallens utformning. Projektet bör ta tillvara på den expertis 
som dessa organisationer besitter för att slutresultatet ska bli så 
bra som möjligt. Som vi förstår har inte idrotten blivit inbjudna än till 
att delta i det berörda projektet på Årstafältet. Vi har därför tagit 
kontakt med Stockholms Simförbund för att få inspel från de som 
verkligen kan sin sport och dess behov. Vi vill understryka att 
samma fråga och kunskapsupphämtning bör ske med hallidrotterna 
också.  
  
Stockholms Simförbund har tillsammans med idrottsförvaltningen 
tagit fram en behovsanalys för simhallar i Stockholm. Analysen 
pekar på ett behov en 10-banors 50 m bassäng för det aktuella 
området vilket också framkommer i strategi för idrottsanläggningar 
2022-2026. Om det anvisade markområdet i detaljplanprocessen 
visar att det enda alternativet är att uppföra en 25 m bassäng bör 
det beslutet tas i samband med att storleken på övriga 
simhallsprojekt i anläggningsstrategin som också definierats som 
50 m bassänger. Detta för att det långsiktiga behovet av 
bassängyta ska tillgodoses. Träningssimhallen som Stockholms 
Simförbund har föreslagit på den lediga marken vid Eriksdalsbadet 
bör även tas med i bedömningen. Om beslutet är att bygga en 25 
m lång bassäng på Årstafältet, är det önskvärt att den har måtten 
25x25 m, vilket motsvarar en 10-banors 25 m lång bassäng. 
  
Det finns brist på djupdelar för simhopp på stadens 
simanläggningar. Stockholms simidrottsföreningar föredrar dock att 
man tillgodoser det behovet inom Eriksdalsbadets område för att 
koncentrera dessa verksamheter till samma plats. Behovet skulle 
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kunna tillgodoses genom att bygga hall med djupbassäng för dessa 
idrotter vid platsen för den gamla utehoppsbassängen. Om man 
dock inte planerar att uppfylla simhoppets och konstsimmets 
bassängbehov på Eriksdalsbadet bör Årstafältets byggas med en 
djupdel med önskade mått på 3,8 m djup för att uppfylla Svenska 
Simförbundets djupkrav på 1- och 3 m sviktar. Takhöjden skulle 
också behöva vara tillräcklig för 3 m svikt. . Bassängen bör då ha 
måtten 25x25m för att möjliggöra simning eller andra 
vattenaktiviteter i den del av bassängen som inte är avdelad för 
pågående simhoppsaktiviteter. 
  
För att göra sim- och idrottshallen tillgänglig för människorna som 
bor i området tidigare, borde idrottsanläggningen byggas före etapp 
6. Eftersom det redan finns ett stort behov av bassänger och 
idrottshallar i det här området, kommer bristen på platser att idrotta 
och simma att ökat ännu mer när etapp 1-5 är klara. 
  
Vi vill också påpeka vikten av att överväga utredning och val av 
alternativa byggmaterial för att minska den miljöpåverkan som 
byggnationen kan ha. . Till exempel kan valet av en stålbassäng 
minska CO2-utsläppen med ungefär 50% jämfört med en 
konventionell betongbassäng. 
Slutligen vill vi åter betona den avgörande rollen som våra förbund 
och föreningar har vid anläggandet av idrotts- och simhallar och 
hoppas att förvaltningen bjuder in till samarbete i det här projektet 
så snart som möjligt.  
För ett projekt av den här storleken är det rimligt att förvaltningen 
presenterar förslag på olika lösningar, t ex den enkla, den normala 
och den med stora lösningen. Det är inte alltid som den billigaste 
lösningen är den bästa, särskilt på lång sikt. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2021/257-3 (Signerad) Ny sim- och idrottshall på 
Årstafältet, Östberga 1_6 samt del av Årsta 1_1. 
Utredningsbeslut(1402466) 

 IDF 2021/257-4 Bilaga - Projektdirektiv(1356323) 
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§ 9 
Uppförande av Bäverdalens idrottshall i Rågsved, del av 
Älvsjö 1:1  
IDF 2022/1435 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar som 
underlag för ett kommande genomförandebeslut till en 
sammanlagd beräknad utgift, se bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad, 
redovisad i bilaga 1, som en följd av bedömd inriktning för 
uppförande av Bäverdalens idrottshall i Rågsved. 

 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Johan Heinonen m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP), Mikael Sundin (M) och Leif 
Söderström (SD) föreslår (se beslutet). 

2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand 
(L) föreslår: 

  
1. Att utöver förvaltningens svar tillägga: 

  
Idrottshallen kommer att användas av flera olika idrotter och 
kommer att vara en viktig bas inte minst för roller 
derbyverksamheten som saknar andra ytor.  
  
Därför är det mycket bekymmersamt att det inte har gjorts mer 
plats för kanslier och själva organiserandet för den idrottsliga 
verksamheten, något som behöver förändras till 
genomförandebeslutet. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2022/1435-1 (Signerad) Uppförande av Bäverdalens 
idrottshall i Rågsved, del av Älvsjö 1_1. 
Inriktningsbeslut(1401736) 

 IDF 2022/1435-2 Bilaga SEKRETESS Ekonomisk 
redovisning(1400428) 
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§ 10 
Uppförande av Hagsätra is- och idrottshall på Hagsätra 
IP, del av Älvsjö 1:1  
IDF 2022/1436 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar för 
projektet Uppförande av Hagsätra is- och idrottshall på 
Hagsätra IP som underlag för ett kommande 
genomförandebeslut till en sammanlagd beräknad utgift, se 
bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad som 
redovisas i bilaga 1, som en följd av bedömd inriktning för 
projektet Uppförande av Hagsätra is- och idrottshall på 
Hagsätra IP. 

3. Idrottsnämnden avslutar tidigare utredningsbeslut per den 
2023-01-31, dnr 5.1.1/2022/2980, avseende ny idrottshall på 
Hagsätra IP. 

 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Johan Heinonen m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP), Mikael Sundin (M) och Leif 
Söderström (SD) föreslår (se beslutet). 

2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand 
(L) föreslår: 

  
1. Att utöver förvaltningens svar tillägga: 

  
Hagsätra is och idrottshall kommer att bli ett mycket viktigt tillskott 
för idrotten i söderort. Många olika idrotter och föreningar kommer 
att ha platsen som sin huvudarena. 
  
Därför är det mycket bekymmersamt att det inte har gjorts mer 
plats för kanslier och själva organiserandet för den idrottsliga 
verksamheten, något som behöver förändras till 
genomförandebeslutet. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 IDF 2022/1436-2 (Signerad) Uppförande av Hagsätra is- och 

idrottshall på Hagsätra IP, del av Älvsjö 1_1. 
Inriktningsbeslut(1401743) 

 IDF 2022/1436-3 Bilaga SEKRETESS Ekonomisk 
redovisning(1400373) 
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§ 11 
Utveckling av Knutby BP uppförande av kompletterande 
servicebyggnad Knutby bollplan 1, genomförandebeslut  
IDF 2023/1561 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa genomförande av projekt 
Utveckling av Knutby BP, uppförande av kompletterande 
servicebyggnad, Knutby bollplan 1, till en  investeringsutgift 
redovisad i bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad som 
redovisas i bilaga 1, som en följd av Utveckling av Knutby 
BP, uppförande av kompletterande  servicebyggnad, 
Knutby bollplan 1. 

 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Johan Heinonen m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP), Mikael Sundin (M) och Leif 
Söderström (SD) föreslår (se beslutet). 

2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand 
(L) föreslår: 

  
1. Att idrottsnämnden delvis godkänner förslaget. 
2. Att utreda möjligheterna till nedan kompletterade förslag i 

och med utvecklingen av Knutby BP. 
  
Vi är såklart väldigt glada över att Knutby BP utvecklats och 
fortsätter utvecklas till en mer attraktiv och bättre idrottsplats. Vi har 
länge jobbat för ett rejält upplyft för platsen genom att Centerpartiet 
bland annat lagt en motion om att utveckla Knutby BP. I motionen 
lyftes just nya omklädningsrum och toaletter, en omdaning av 
ytorna i anslutning till befintlig bollplan till mindre träningsytor med 
konstgräs eller till ny klubbstuga, ny läktare mer fler sittplatser för 
publik och en byggnad för kiosk. Vi är nu på god väg mot dessa 
mål. 
  
Vi önskar dock tillägga fler önskemål vi vet kommer lyfta platsen 
ännu mer och som vänstermajoriteten bör ta med i det fortsätta 
arbetet. 
  
I och med dialog med verksamma föreningar på plats har ett behov 
om ytterligare en fotbollsplan framkommit. Det är trångt på platsen 
för verksamheten och det finns idag ingen bra uppvärmningsyta. Vi 
anser att det finns yta för en 7-spelsplan i anslutning till den 11-
spelsplan som finns där idag. Detta hoppas vi att den nuvarande 
majoriteten utreder närmare.   
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När det gäller omklädningsrummen föreslår vi att det bör finnas en 
toalett med dusch i anslutning till omklädningsrummen där man kan 
gå in enskilt och duscha om så önskas. På så sätt kan man ändå 
tillhöra den gemenskap som man får i ett omklädningsrum.  
  
Det är glädjande att läktaren har utökats under 2023 men vi ser 
även behovet av någon form av regnskydd över, åtminstone en del, 
av läktarplatsen. Det kommer förenkla för besökare att komma dit 
och titta på träning eller match. Även tillägg som armstöd kan 
underlätta för många.  
  
I ärendet står att det också kommer byggas en extern RWC vilket 
är bra. Vi vill också se att det finns minst två parkeringsplatser för 
rörelsehindrade personer. Vi hoppas och antar att förvaltningen har 
en dialog med funktionshinderrådet i hela arbetet med Knutby BP. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2023/1561-3 (Signerad) Utveckling av Knutby BP, 
uppförande av kompletterande servicebyggnad, Knutby 
bollplan 1. Genomförandebeslut(1406077) 

 IDF 2023/1561-4 Bilaga 1 Ekonomisk redovisning(1380045) 
(0)_TMP 
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§ 12 
Högdalstopparna, budgetuppdrag 2023  
IDF 2023/2576 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner PM ”Högdalstopparna - Möjlig 
utveckling för ett attraktivt och öppet frilufts- och 
rekreationsområde” samt redovisningen av budgetuppdraget: 
Idrottsnämnden ska i samarbete med exploateringsnämnden 
utreda hur Högdalstopparna kan utvecklas till ett attraktivt 
och öppet frilufts- och rekreationsområde. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1398473 (Signerad) Högdalstopparna, redovisning av 
budgetuppdrag 

 1383893 Bilaga - Högdalstopparna - Möjlig utveckling för 
ett attraktivt och öppet frilufts- och rekreationsområde_2023-
10-23 
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§ 13 
Jämställda idrottsinvesteringar - svar på skrivelse från C 
och L  
IDF 2023/2734 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
skrivelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1398313 (Godkänd - R 1) Jämställda idrottsinvesteringar - 
svar på skrivelse 

 1386552 Bilaga - Skrivelse Jämstä¨llda idrottsinvesteringar 
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§ 14 
Inkomna skrivelser  

Beslut  
Skrivelserna lämnas till förvaltningen för beredande. 
 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och 
Mikael Sundin (M) lämnar följande skrivelse: 
  
Skrivelse försenade projekt 
För att en tydlig överblick över stadens idrottsprojekt skulle vi vilja 
få en redovisning av status 
på befintliga projekt, vilka som följer sin tidsplan och vilka som är 
försenade. För de försenade projekten behövs en kort redogörelse 
om varför förseningen uppstått. 
  
  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
lämnar följande skrivelse: 
  
Skrivelse om Älvsjö IP och byggnationen av den nya 
tunnelbanan 
Region Stockholm, med medverkan från Stockholms stad, ska 
bygga en ny tunnelbana från Fridhemsplan till Älvsjö. Vi har länge 
varit för en utbyggd tunnelbana och en mer attraktiv kollektivtrafik i 
Stockholm och ser positivt att planerna går framåt. 
  
I och med arbetet med den nya tunnelbanan kommer en 
depåanläggning byggas där tågen ska städas, servas, repareras, 
tvättas och parkeras på natten. Likt stadsledningskontoret delar 
Centerpartiet uppfattningen om att är det mest lämpliga av de 
förslagen som föreligger är att depån bör anläggas i Älvsjö 
industriområde, öster om Älvsjö. 
  
För att genomföra byggandet av den nya tunnelbanan behövs även 
mark och utrymmen tillgängliggöras för etableringsytor och 
anläggande av arbetstunnlar under byggtiden. Ytorna används för 
borttransport av bergmassor, upplag av material, installationer och 
arbetsbodar, lokala mobila reningsanläggningar samt för 
arbetsmaskiner och fordon. Inriktningen för etableringsytan för 
arbetstunneln för Älvsjö station förordas bli från Älvsjö IP:s 
grusplan. Jämfört med vad som presenterats tidigare har 
etableringsytan bedömts behöva bli större på grund av den ramp 
som behöver anläggas för att komma ned till bergytan. Detta 
innebär att cirka 40% av Älvsjö IP uppskattas tas i anspråk under 
de nio år som arbetet är igång. Varannan till var tredje minut 
beräknas också tunga lastbilar köra in och ut från Älvsjö IP och 
korsa befintlig gång- och cykelbana. 
  
På Älvsjö IP bedriver idag Älvsjö AIK verksamhet och Engelska 
skolan har sin skolidrott på plats. Älvsjö AIK är en av Sveriges 
största klubbar med över 2000 medlemmar.  
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På vardagarna samlas ungefär 600 barn, föräldrar och ledare på 
idrottsplatsen, och antalet besökare ökar ytterligare under 
helgerna. Arbetstunnelns stora etableringsyta kommer medföra 
påtagliga störningar för idrottsplatsen. Den byggnation och de 
transporter som kommer ske bedöms få påverkan för 
verksamheten på intilliggande konstgräsplan samt för rörelserna in 
och ut från idrottsplatsen.  
  
Precis som Älvsjö AIK uttrycker i sitt yttrande till samråd är vi i 
Centerpartiet och Liberalerna djupt oroande över förslaget om att 
etablera arbetstunneln på Älvsjö IP. Det kommer slå hårt på den 
stora och viktiga verksamheten för barn och unga som bedrivs där 
idag. Vi förstår att ett sådant här stort arbete komma påverka 
stadens medborgare på ett eller annat sätt men vi saknar en 
ordentlig konsekvensanalys kopplat till trafiksäkerhet, buller och 
hälsopåverkan för barnen. Det finns heller ingen föreslagen 
ersättningsplats till föreningen. 
  
Centerpartiet har länge arbetat för att få till ett idrottskluster på 
Sjöängen i Älvsjö. En sådan idrottsplats med tillhörande byggnad 
för omklädningsrum, kansli och kiosk hade gett Älvsjö AIK en ny 
plats att bedriva sin verksamhet på. Eftersom byggstart med 
arbetstunnelns planeras till slutet av 2025 behöver staden i så fall 
få spaden i marken redan i början på 2024 för att kunna göra 
Sjöängen till ersättningsplats. Om majoriteten i staden inte har den 
ambitionen anser vi att man inte kan fortsätta med planerna att 
anlägga arbetstunneln på Älvsjö IP. Även fast det är regionen som 
bygger tunnelbanan så äger staden marken och borde således 
kunna lägga in sitt veto på den föreslagna placeringen av 
arbetstunneln.  
  
Som idrottsnämnd anser också Centerpartiet och Liberalerna att vi 
måste stå bakom stadens idrotts- och föreningsverksamhet och 
göra det vi kan för att inte omkullkasta en av landets största 
klubbar. En klubb som idag behöver säga nej till barn som vill 
idrotta hos dem på grund av anläggningsbrist. Älvsjö IP planerades 
att utvecklas till en mer attraktiv plats med en multisportanläggning 
för spontanidrott, ett nytt speakerbås med tillhörande 
kameraplattform samt ett utegym, något som Älvsjö AIK såg fram 
emot. Denna utveckling är nu pausad på grund av den planerade 
tunnelbanan. 
  
Med anledning av ovan undrar vi därför: 
  
1. Vad gör idrottsförvaltningen för att motverka att Älvsjö AIK:s och 
andra aktörers verksamhet på Älvsjö IP inte påverkas negativt av 
de byggnadsplaner som rör platsen? 
  
2. Har idrottsförvaltningen och stadsledningskontoret utrett 
möjligheterna att flytta den planerade arbetstunneln och 
etableringsområdet på Älvsjö IP söderut till det planerade 
depåområdet, för att på så vis undgå att idrottsverksamheten 
påverkas i samma utsträckning? 
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3. Hur kan staden, med tanke på att den äger marken, spela en roll 
i att påverka eller stoppa planerna för att placeringen av 
arbetstunneln på Älvsjö IP? 
  
4. Vilka ersättningsytor finns att erbjuda Älvsjö AIK om majoriteten i 
Stockholms stad och region fortsätter med inriktningen att bygga 
arbetstunneln på Älvsjö IP?  
  
5. Sker det någon dialog mellan idrottsförvaltningen och Älvsjö AIK 
om hur det här projektet påverkar deras verksamhet? 
  
6. Ser idrottsförvaltningen en möjlighet att bygga ett idrottskluster 
på Sjöängen som en ersättningsplats för verksamheten på Älvsjö 
IP? Hur snabbt kan man i så fall börja utreda Sjöängen för möjlig 
byggnation? 
  
  
Mikael Sundin (M), vice ordföranden Mikael Peterson (C) och 
Hanna Wistrand (L) lämnar följande skrivelse: 
  
Skrivelse om Enskede ridskola 
På stadsbyggnadsnämnden den 30 november beslutade 
majoriteten att gå vidare med planarbetet att bebygga kvarteret 
Rättikan 1 på Enskedefältet. Det ska byggas ett bostadshus med 
cirka 70 bostäder. I närheten av området som ska exploateras 
ligger den omtyckta Enskede ridskola med över 740 medlemmar, 
varav cirka hälften är barn & ungdomar. Enskede ridskola drivs av 
idrottsföreningen Enskede ridsällskap och fastighetskontoret äger 
byggnaden.  
  
När nu den rödgröna majoriteten beslutat att gå vidare med 
planprocessen så kommer Enskede ridskola att behöva lägga ned 
verksamheten utan att det ens verkar finnas ett förslag till 
evakueringsplan. Det är en oacceptabel hantering av en väldigt 
viktig idrottsverksamhet.  
  
Med anledning av artikeln vill vi ställa följande frågor till 
förvaltningen; 
  
1. Är förvaltningen involverad i processen? 
  
2. Om förvaltningen är involverad, på vilket sätt är man det? 
  
3. Finns det en evakueringsplan för hästarna under byggtiden? 
  
4. De unga och vuxna som rider på Enskede ridskola idag, var ska 
de rida under byggprocessen? 
  
5. Om ridskolan behöver evakueras, finns det behov att renovera 
ridskolan under tiden? 
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§ 15 
Förvaltningschefen informerar  
Förvaltningschefen Marina Högland informerar om att spårningen i 
Ågesta är igång. 
  
En kommande internationell tävling i skidskytte kommer att äga 
rum på Stockholms stadion. 
  
Idrottsnämnden kommer att bjudas in till en presentation av Ung 
livsstil. Presentationen kommer att hållas av Ulf Blomdahl på 
Eriksdalsbadet den 8 mars klockan 09:00-11:00. 
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§ 16 
Övrigt  
Inget togs upp under denna punkt. 
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